

粮农组织将于**2025年10月10-13日**举办**首届“从良种到美食”全球展览**。活动为期四天，旨在展示农业部门发展成就，吸引成员、伙伴、粮农组织代表和公众共同参与。展览将涵盖从种子到食物的整个农业粮食价值链，涉及大田作物、园艺、畜牧业、林业和渔业。专题展示将包含种子、作物新品种、种子体系、创新耕作技术、科技进步、肥料和作物保护创新、食品安全以及美食品鉴。未来数月将公布关于展览和参展申请的详细信息。

世界粮食论坛全球青年论坛将于**2025年10月13-17日**举办，届时将本着包容和赋能的原则，聚集青年人才，共同探讨、倡导和确定推动农业粮食体系转型的优先重点和对策方案。论坛期间将召开全球青年大会，围绕青年关注的农业粮食体系问题展开政策讨论和磋商，设立青年企业家和科学家创新实验室，举办农业粮食体系能力建设活动和高校大会，并开展文化外联和动员活动，激发青年参与热情。欢迎来自世界各地和社会各界的青年参加论坛活动，包括土著青年和来自最不发达国家的青年农民。

“手拉手”投资论坛将于2025年10月14-16日举行，届时将推介来自29个“手拉手”行动计划参与国家和6个区域倡议的农业粮食产品投资计划。粮农组织旗舰举措“手拉手”行动计划支持编写投资计划，利用地理空间建模和市场分析，帮助搭建伙伴关系，大规模推动农业粮食体系转型，促进消除贫困、饥饿和营养不良，减少不平等现象。

自2022年启动以来，**罗马水对话**已成为推动水资源综合管理合作的重要平台，特别是集水资源和农业部门之力协同行动。2024年起，罗马水对话正式纳入世界粮食论坛议程。本年度对话将于**2025年10月14-15日**举行，旨在宣传粮农组织成员成就及应对水危机的可持续解决方案，并探讨通过水资源管理实现粮食安全和气候韧性的可行做

法。对话将重点关注水利基础设施与投资、水科学与创新，以及气候韧性与水相关灾害风险防范等关键议题。

科学与创新论坛将于**2025年10月14-17日**举行，为科学家、创新者、政策制定者、农民组织及各领域利益相关方提供专门平台，促进对话、知识交流和合作，突出科学、技术和创新在农业粮食体系转型中的关键作用。论坛将汇聚全球知名科学与创新专家，探讨如何以灵活创新方式对知识、科学进步及创新实践加以利用。

10月16日（星期四），粮农组织将纪念**2025年世界粮食日**。今年的世界粮食日尤为特殊，恰逢粮农组织成立80周年。为庆祝80周年华诞，本组织将在意大利政府支持下，在改造一新的粮农组织总部为新落成的FAO粮食农业博物馆及网络举行盛大揭幕仪式，为访客带来一流的教育和数字体验。**FAO粮食农业博物馆及网络**将通过互动展览和介绍，积极宣传粮农组织使命和业务工作，着重强调全球传统、创新，并突出介绍全球生动实例，促进为所有人实现更好生产、更好营养、更好环境、更好生活，不让任何一个人掉队。除粮农组织**80周年华诞**庆祝仪式外，还将在150个国家举行400多场活动，联合政府、企业、非政府组织、媒体和公众共同呼吁采取行动，消除饥饿和营养不良。

土著人民作为抗击饥饿的重要盟友，将在世界粮食周期间发挥重要作用。世界粮食周期间，土著人民首领和老中青三代将受邀参加粮农组织举办的各类论坛，分享联合国全球土著青年论坛成果，并发布“土著人民粮食体系全球中心”专家报告。萨米游牧帐篷将在粮农组织院内设立土著人民领地，接待各国、联合国机构、大学和研究中心代表，以气候和生物多样性行动为背景，探讨有关土著人民粮食和知识体系的政策事项。

FAO will host the **first Global Exhibition: From Seeds to Foods from 10 to 13 October 2025**. This four-day event will showcase achievements in the agricultural sector, bringing together Members, partners, FAO Representatives and the public. The exhibition will cover the entire agrifood value chain – from seeds to foods – spanning field crops, horticulture, livestock, forestry, and fisheries. Featured displays will include seeds, new crop varieties, seed systems, innovative cropping techniques, advancements in science and technology, innovations in fertilizers and crop protection, food safety, and culinary experiences through food tasting. Further details on the Exhibition and participation opportunities will be shared in the coming months.

The **WFF Global Youth Forum, from 13 to 17 October 2025**, brings young people together in an inclusive, youth-empowering space to discuss, advocate and co-identify priorities and solutions to catalyze the transformation of agrifood systems. It will include a global Youth Assembly for agrifood systems policy discussions and consultations, an Innovation Lab for young entrepreneurs and scientists, agrifood systems capacity development events, and a School Assembly, as well as motivational and cultural outreach and engagement activities. The Forum will include youth from all spheres of society and all corners of the world, including Indigenous youth and young farmers from least developed countries.

The **HIH Initiative Investment Forum, from 14 to 16 October 2025**, will showcase agrifood investment plans from 29 HIH countries and six regional initiatives. These investment plans have been developed through FAO's flagship HIH Initiative, which uses geospatial modelling, market analysis, and a partnership building approach, to deliver agrifood systems transformation at scale that can eradicate poverty, end hunger and malnutrition, and reduce inequalities.

Since its launch in 2022, the **Rome Water Dialogue** has served as a critical platform for advancing collaboration on Integrated Water Resources Management, in particular bringing the water and agricultural sectors together for concerted actions. Since 2024, the Rome Water Dialogue became an integral part of the World Food Forum. This year's edition, **from 14 to 15 October 2025**, will recognize FAO Members' achievements and sustainable solutions to the water crisis and discuss actionable solutions of water management for food security and climate resilience.

A special focus will be given to the crucial topics of water infrastructure and investment, water science and innovation, as well as climate resilience and water-related disaster risk reduction.

The **Science and Innovation Forum, from 14 to 17 October 2025**, is a unique platform for dialogue, knowledge exchange and collaboration among scientists, innovators, policymakers, farmers' organizations and stakeholders from diverse sectors, and highlights the crucial role of science, technology and innovation in transforming our agrifood systems. It brings together globally renowned science and innovation experts and explores innovative and dynamic ways to harness knowledge, scientific advances, and innovative practices.

On Thursday, **16 October**, FAO will celebrate **World Food Day 2025**. This year's World Food Day will be a particularly special occasion, as it marks FAO's 80th anniversary. In celebrating this milestone, the Organization, with the support of the Italian Government, will inaugurate the **new Food and Agriculture Museum and Network (MuNe)**, a state-of-the-art educational and digital visitor experience, at FAO's newly transformed headquarters. Through interactive exhibits and compelling storytelling, the MuNe will communicate FAO's mandate and work, highlighting global traditions, innovation and inspiring global participation in building a world with better production, better nutrition, a better environment, and a better life for all, leaving no one behind. The ceremony celebrating **FAO's 80th Anniversary** will lead over 400 events across 150 countries, uniting governments, businesses, non-governmental organizations (NGOs), the media, and general public, calling for action to end hunger and malnutrition.

Indigenous Peoples, as key allies in the fight against hunger, will play a fundamental role during the World Food Week. During the week, Indigenous leaders, youth and elders will participate in the different fora at FAO, sharing the outcomes of the UN Global Indigenous Youth Forum (UNGIYF) and launching the experts-reports from the Global-Hub on Indigenous Peoples' Food Systems. The Sami Nomadic Tents will set an Indigenous Peoples' territory in the heart of FAO for countries, UN Agencies, universities and research centers to discuss about policy on Indigenous Peoples' food and knowledge systems in the context of climate and biodiversity action.